
I. REGION 
liberal",rno JÄMTLAND HÄRJEDALEN 

Jämtland Härjedalen 
2017 -01- 2 6 

Fråga . Dnr .. A$./' :?'.~20 .. ~ . 3:. 

till Susanne Wall ner 

Resekostnader 

När moderaterna var i opposition gjorde Du ett föredömligt 

arbete genom att analysera och redovisa resekostnader inom 

förvaltningen. I ett inslag i radion i december förra året fram

går att Du fram till dess hade haft resekostnader på dryga 

50000 kr (innefattar kanske även boende) för 2016. 

Jag undrar nu 

om radions redovisade belopp är riktiga och 

om Du anser att Du under 2016 varit ett föredöme när det 

gäller att hålla ned resekostnader. 

Östersund 25 januari 2017 

Mats El Kott 
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2017-01-31 RS/242/2017 

Svar på interpellation från Mats El Kott 
(L) om Susanné Wallners 
resekostnader 

Mats El Kott (L) har inkommit med en interpellation om Susanné Wallners resekostnader, att 
besvaras av Susanné Wallner (M). 

Mats El Kott frågar: 

1.	 Om radions redovisade belopp är riktiga och 

2.	 Om Du anser att Du under 2016 varit ett föredöme när det gäller att hålla ned 
resekostnader? 

Svar på fråga 1: Det redovisade beloppet stämmer i det stora hela. 

Svar på fråga 2: Jag har som du säger tidigare i opposition, granskat alla Landstingets 
resor. Jag gick då igenom över 900 fakturor som då avsåg hela landstingets resande 
förutom sjukresor. 

Det intressanta var då att jag upptäckte att det fanns dyra hotellkostnader och en hel del 
onödigt resande till olika nätverksträffar kopplat till olika tjänster. Politiskt har man dock rest 
på evenemang eller möten som man är invald i. Detta styrs inte av den enskilde politikern 
utan styrs utifrån det uppdraget den är vald till. Givetvis är det alltid upp till den enskilde 
politikern att avgöra lämplighet i hur mycket man deltar och på vilket sätt man reser, men i 
nuläget reser inte jag mer än mitt uppdrag kräver. Regionen jobbar vidare med den digitala 
agendan och dess möjligheter, vilket jag på sikt ser som en bra möjlighet för ett hållbart 
resande. 

Organisationen har sedan vi bildade majoritet med Socialdemokraterna arbetat vidare med 
den nuvarande regionens resande, dels jobbar vi med en ny resepolicy och zero-analys 
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kring resor. Detta ser jag som mycket positivt även för mitt eget resande. Allt för att leva upp 
till målet inom regionalutveckling om fossilbränslefritt 2030. 

Susanné Wallner 
Regionråd Jämtland / Härjedalen 



 

 

  
 

 

 

 

 

 

 

       

       

   

 

            

          

          

    

 

     

            

 

 

     

 

   

 
 
 
 
 
 
 
 

Östersund 2017-02-01 

Fråga till regionrådet Christer Siwertsson (m) 

Stängda vårdplatser vid Östersunds sjukhus på grund 

av personalbrist 

Vid Östersunds sjukhus har vårdplatser fått dras in på grund av personalbrist. 

Vårdavdelning 211 för urologi- öron- och ögonkirurgi har sjuksköterskor för 

några veckor sedan beskrivit situationen som hot mot patientsäkerheten. Detta 

är ytterst allvarligt! 

Därav frågar jag följande: 

- Hur många vårdplatser är stängda vid Östersunds sjukhus på grund av 

personalbrist? 

Östersund den 1 februari 2017 

Elin Lemon (C) 
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2017-02-03 RS/303/2017 

Svar på fullmäktigefråga från Elin 
Lemon (C) om stängda vårdplatser vid 
Östersunds sjukhus på grund av 
personalbrist 

Elin Lemon (C) har lämnat in en interpellation om stängda vårdplatser vid Östersunds 
sjukhus på grund av personalbrist, att besvaras av regionrådet Christer Siwertsson (M). 

Elin Lemon frågar: 

Hur många vårdplatser är stängda vid Östersunds sjukhus på grund av personalbrist? 

Svar på frågan: I dagsläget är totalt 20 vårdplatser stängda på grund av sjuksköterskebrist. 
Regionen strävar efter att kunna öppna upp platserna och rekrytering av personal pågår 
inom samtliga områden. Dels så arbetas det med att bli en attraktiv arbetsgivare bland 
annat genom att arbeta med arbetstidsmodeller och olika karriärvägar. Regionen har ett 
ansvar att bedriva patientsäkervård och det kan inte göras i dagsläget så därför har följande 
platser tillfälligt stängts. Om ett akutbehov uppstår så kan IVA-platserna öppnas upp med 
kort varsel. 

Följande platser är stängda i dagsläget: 

Kirurgen – 6 platser 
Intensivvårdsavdelningen – 2 platser 
Psykiatri – 4 platser 
Hjärta, neurologi och rehabilitering – 4 platser 
Barn – 4 platser 

Christer Siwertsson 
Vice ordförande regionstyrelsen Region Jämtland / Härjedalen 
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I. 
Liberalerna FRÅGA 
Jämtland Härjedalen 2017-02-01 REGION 

JÄMTLAND HÄRJEDALEN 

2017 -02- ~2 

Dnr.'R.? . j.9.9.~../20 Ii ......... 

Fråga till regionstyrelsens ordförande Ann-Marie Johansson 

Att besvaras på region fullmäktige den 13-14 februari 2017. 

Läkare vid akutmottagningen 

Enligt uppgifter i tidningen Dagens Samhälle så upptyller inte Region Jämtland Härjedalen IVO: s 
krav på läkarbemanning av akutmottagningen gellOm at! inte färdigutbildade läkare arbetar sjä lvstän

digt där. 

Mot bakgrund av det ovan nämnda blir därför mina frågor följande: 

Stämmer uppgifterna? Har bemanningen rättats till i enlighet med IVO:s krav? Om så inte är fallet när 

Lennart Ledin (L) 
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2017-02-03 RS/306/2017 

Svar på fullmäktigefråga från Lennart 
Ledin (L) om IVOs krav på 
läkarbemanning på akutmottagningen 

Lennart Ledin (L) har inkommit med en interpellation till regionstyrelsens ordförande Ann-
Marie Johansson (S) om IVOs krav på läkarbemanning på akutmottagningen. Frågan 
besvaras av regionstyrelsens vice ordförande Christer Siwertsson (m). 

Lennart Ledin frågar: 

Enligt uppgifter i tidningen Dagens samhälle så uppfyller inte Region Jämtland Härjedalen 
IVO:s krav på läkarbemanning på akutmottagningen genom att inte färdigutbildade läkare 
arbetar självständigt där. Mot bakgrund av det ovan nämnda blir därför mina frågor följande: 

1. Stämmer uppgifterna? 

2. Har bemanningen rättats till i enlighet med IVO:s krav? 

3. Om så inte är fallet, när kan det ske? 

Svar på fråga 1: Ja, vid enstaka tillfällen inom psykiatri, öron-näsa-hals, kirurgi och 
ortopedi. De läkare som avses är läkare med vikariatsförordnande innan AT-tjänstgöring, 
inte AT-läkare. 

Svar på fråga 2: Under 2016 har IVO haft tillsyn av Region Jämtland Härjedalens 
läkarbemanning på akutmottagningen. Tillsynsärendet med beskrivning av bemanning och 
IVOs beslut i ärendet finns med Dnr RS 986/2015. Regionen har sedan dess vidtagit 
åtgärder, bland annat en förbättrad och förlängd introduktion tillsammans med handledare 
och lämplighetsbedömning av aktuell icke leg läkare. 

Leg ”mellanjour” finns på plats under del av dygnet, och barnkliniken har sin bakjour 
tillgänglig på sjukhuset när icke leg läkare är primärjour. Beslutet från IVO är att flera 
adekvata åtgärder har vidtagits i fråga om bemanning och patientsäkerhet och IVO avslutar 
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därför ärendet. IVO kommer under 2017 att följa upp att legitimerad läkare ansvarig för vård 
och behandling finns tillgänglig för akutmottagningen. 

Det finns fortfarande tillfällen när akutmottagningen bemannas med icke legitimerade läkare 
med vikariatsförordnande men med utbildning och planering för att den läkaren ska klara av 
uppdraget och att det upprätthålls hög patientsäkerhet. 

Svar på fråga 3: Det går inte att säga när det är möjligt att fullt ut klara av att bemanna med 
leg läkare. Ambitionen är att stärka kompetensen på de icke legitimerade och se till att det 
finns bra, patientsäkra rutiner att arbeta utifrån. 

Christer Siwertsson 
Vice ordförande regionstyrelsen Jämtland Härjedalen 
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Fråga till Jamtlis styrelseordförande Lena Bäckelin 

Att besvaras på regionfullmäktige den 13-14 februari 2017. 

Ang. Stiftelsen Jamtlis markköp i Optand 

Stiftelsen Jamtli avser att har enligt uppgift nyligen köpt mark i anslutning till anläggningen Teknik

Iand i Optand. 


Mot bakgrund av det nyss nämnda är min fråga: 


vad ska marken användas till och hur har köpet finansierats? 

\ \(U~ . < 


Lennart Ledin (L) 




 

   

   

     
      

      
     

 

          
              

     

   

          

              
             

             
             
    

          

 

 

  
       

11 

Svar på fullmäktigefråga från Lennart 
Ledin (L) om vad Stiftelsen Jamtlis 
markköp i Optand skall användas till 
och hur köpet har finansierats 

Lennart Ledin (L) har ställt en fullmäktigefråga till Regionala Utvecklingsnämndens 
ordförande Robert Uitto (s) om vad Stiftelsen Jamtlis markköp i Optand skall användas till 
och hur köpet har finansierats. 

Lennart Ledin frågar: 

Vad ska marken användas till och hur har köpet finansierats? 

Svar på frågan: Stiftelsen Jamtli har förvärvat mark mellan E14 och Teknikland för att 
skapa förutsättningar för långsiktig utveckling av Teknikland. Bland annat möjligheten att få 
en busshållplats. Stiftelsen för nu diskussion med övriga ägare av Jämtland Teknikland AB 
om utvecklingsmöjligheterna i övrigt. Dess diskussioner är i ett inledande skede varför inget 
kan rapporteras i nuläget. 

Förvärvet har finansierats genom medel från Stiftelsen Jamtlis Minnesfond. 

Robert Uitto 
Ordförande Regionala Utvecklingsnämnden i Region Jämtland Härjedalen 
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Fråga till Ann-Marie Johansson 

Hur många nyanlända har praktik

plats? 

Hur många praktikplatser för nyanlända har Region 
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2017-02-13 RS/377/2017 

Svar på fullmäktigefråga från Eva Hellstrand 
(C). Hur många nyanlända har praktikplats 
inom hälso- och sjukvården? 

Eva Hellstrand (C) har ställt en fullmäktigefråga om hur många nyanlända som har 
praktikplats inom hälso- och sjukvården, att besvaras av regionrådet Ann-Marie Johansson 
(S). 

Eva Hellstrand frågar: 

Hur många praktikplatser för nyanlända har Region Jämtland Härjedalen i dagsläget inom 
hälso- och sjukvården? 

Svar på frågan: 5 läkare och en psykolog 

Ann-Marie Johansson 
Ordförande regionstyrelsen Jämtland Härjedalen 



Fråga till Robert Uitto 

Hur många nyanlända har praktik

plats? 

Hur många praktikplatser för nyanlända har Region 

Jämtland Härjedalen i dagsläget inom kultur, nä
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2017-02-13 RS/378/2017 

Svar på fullmäktigefråga från Eva Hellstrand 
(C). Hur många nyanlända har praktikplats 
inom kultur, näringsliv och övriga delar av 
regionala utvecklingsnämndens 
ansvarsområde? 

Eva Hellstrand (C) har ställt en fullmäktigefråga om hur många nyanlända som har 
praktikplats  inom kultur, näringsliv och övriga delar av regionala utvecklingsnämndens 
ansvarsområde till regionrådet Robert Uitto (S). 

Eva Hellstrand frågar: 

Hur många praktikplatser för nyanlända har Region Jämtland Härjedalen i dagsläget inom 
kultur, näringsliv och övriga delar av regionala utvecklingsnämndens ansvarsområde? 

Svar på frågan: en språkpraktikant inom kultur. 

Robert Uitto 
Ordförande regionutvecklingsnämnden Jämtland Härjedalen 
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REGION 
JÄMTLAND HÄRJEDALEN 

2017 -02- 0·2 
Fråga till regionstyrelsens ordförande Ann-Marie Johansson 

Att besvaras på regionfullmäktige den 13-14 febmari 2017. Dnr..~.s.. . J.3.~7.J20 .!} ... 
Framtiden Vårdavdelning 

[ samband med Regionstyrelsens sammanträde genomförde styrelsen den 24 januari ett studieebesök 

hos medicinenheten på plan 8 i sjukhuset. Besöket föranleddes av medicinenhetens ombyggnad och 
övergång till "framtidens vårdavdelning". Vid besöket redovisade nöjda chefer och personal vad det 

nya sättet att arbeta innebär. Det framkom bland annat att arbetssättet innebär att arbetsuppgifter om
f()rdelas sä att bMe sjuksköterskor och undersköterskor kommer närmare värden av patienterna, att ett 
nytt datorstöd ökar patientsäkerheten genom att planerade och genomförda arbetsuppgifter dokumen

teras säkert och överskådligt. Det framkom också att en förutsättning för det att nya arbetssättet ska 
fungera är att "vårdnära service" hade införts. 

Det är uppenbart att det nya arbetssättet är en viktig omställning i strävan att regionen ska bli en mer 

attraktiv arbetsgivare. Arbetssättet med dess IT-stöd ökar patientsäkerheten genom bland annat bättre 
kontroll av utdelningen av mediciner samt att personalens kompetens nyttas mer ändamålsenligt. Det 

leder således till att verksamheten blir mer kostnadseffektiv och kan därmed bidra till att förbättra 
regionens totala ekonomi. 

Någon plan finns tydligen inte för hur framtidens vårdavdelning ska implementeras på övriga enheter 

inom sjukhuset såsom kirurgi, ortopedi o s v. Det är också oroande att regionledningen gjort halt i 
införandet av vårdnära service då det som sagt angavs som en viktig förutsättning för medicinenhetens 
nya sätt att arbeta. 

Mot bakgrund av det ovan blir därför min fråga följande: 

När kan vi f~ se en plan för att så snart som möjligt införa det nya arbetssättet vid övriga vårdavdel

ingar inom sjukhuset och för ett fortsatt införande av vårdnära service? 

, ,-~ 
Lennart Ledin (L) 
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2017-02-06 RS/307/2017 

Svar på fullmäktige fråga från Lennart 
Ledin (L) om när en plan kan 
presenteras för att snarast införa det 
nya arbetssättet vid övriga 
vårdavdelningar inom sjukhuset och 
för ett fortsatt införande av 

Lennart Ledin (L) har ställt en fullmäktigefråga om införande av nytt arbetssätt och fortsatt 
införande av vårdnära service, till regionstyrelsens ordförande Ann-Marie Johansson (S). 

Lennart Ledin frågar: 

När kan vi få se en plan för att så snart som möjligt införa det nya arbetssättet vid övriga 
vårdavdelningar inom sjukhuset och för ett fortsatt införande av vårdnära service? 

Svar: 

Det nya arbetssättet på Medicinenheten ingår i ett större projekt som sträcker sig fram till 
juni 2017 (påbörjades juni 2015). Arbetssättet ingår som en av åtgärderna i det nationella 
projekt regionen deltar i ”Oberoende av inhyrd personal” som har ett slutmål att vara 
oberoende 190101. 

Efter tester med upprepade utvärderingar och en del revideringar har arbetssättet visat sig 
vara mycket välfungerande och en god arbetsmiljö har skapats. Arbetssättet är nu etablerat 
och fastställt. Nu är det dags för spridning till andra enheter. Områdeschefer som ansvarar 
för Hjärtenheten och Lungavdelningen har fått uppdrag att införa anpassade arbetssätt till 
dessa enheter. 

En utredning pågår som ska visa hur ett införande av vårdnära service sju dagar i veckan 
ska genomföras på det mest kostnadseffektiva sättet. Uppdraget innebär bland annat att 
ansvariga för berörda vårdavdelningar bedömer i vilken grad den vårdnära servicen medför 
en minskad bemanning på avdelningarna. 
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Område Diagnostik, teknik och service skall redovisa hur den vårdnära servicen kan 
organiseras på mest kostnadseffektiva sätt vid en bemanning sju dagar i veckan över 
samtliga måltider 

Beslut senast i juni 2017 

Ann-Marie Johansson 
Ordförande regionstyrelsen Jämtland Härjedalen 
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